
Package leaflet
Information for the patient
Read all of this leaflet carefully before you start taking this medicine.
This medicine has been prescribed for you only. Do not pass it on to 
others. It may harm them, even if their signs of illness are the same 
as yours.
Keep this leaflet. You may need to read it again.
Augmentin 1 gm  Film-coated tablets
What Augmentin is and what it is used for

Augmentin is an antibiotic in the group of penicillins. It contains two medicines called clavulanic acid and 
amoxicillin.
Clavulanic acid can overcome the main mechanism of resistance of many bacteria that are resistant to 
penicillins and in this way protects amoxicillin so that it can destroy the bacteria. This action means that 
Augmentin is effective against many bacterial infections.
Augmentin should only be used when prescribed by a doctor for the exclusive treatment of the following 
bacterial infections:
-	 Nose, throat, tonsil, front/maxillary sinus and ear infections; 
-	 Respiratory infections (bronchi and lungs);
-	 Infections of the kidneys, bladder and urinary tract;
-	 Infections of the genital organs (gonorrhoea, secretion of mucus);
-	 Gynaecological infections;
-	 Infections of the skin and soft tissues (boils, abscesses, etc.).
Warnings and precautions
This medicine has been prescribed for you by your doctor to treat your current disease.
The antibiotic in Augmentin is not effective against all micro-organisms that cause infectious diseases. Using 
the wrong antibiotic or the wrong dose of the antibiotic can cause complications. Therefore, never use it for the 
treatment of other diseases or other people. You must also not use it for subsequent new infections without 
consulting a doctor.
The signs of illness often disappear before the infection has been completely cured. This means that the 
treatment must not be interrupted early, even if you feel better.
Depending on the circumstances and as instructed by the doctor, the treatment may last up to two weeks or 
longer.
When not to take Augmentin
You should not take Augmentin if you had an allergic reaction previously to Augmentin, penicillin or 
cephalosporin. An allergy or hypersensitivity manifests as symptoms such as red spots on the skin, fever, 
asthma, respiratory distress, circulatory problems, swelling of the skin (e.g. hives) and mucous membranes, 
skin rashes or a painful tongue.
In cases of known or suspected hypersensitivity to any of the other ingredients of the medicine, Augmentin 
must not be used.
You must not take Augmentin if you have mononucleosis or lymphocytic leukaemia. 
Special precautions to be taken when using Augmentin
This medicine may affect responsiveness and the ability to drive and use tools or machines.
If you are taking an oral contraceptive (the pill), its efficacy may be reduced during an antibiotic therapy. This 
also applies to Augmentin. Therefore, your doctor or pharmacist can recommend additional contraceptive 
measures.
Indigestion may occur during the use of Augmentin. In severe gastrointestinal disturbances, with vomiting and 
diarrhoea, the medicine should be stopped and the doctor should be seen immediately. A doctor should also be 
contacted if a skin rash or itching appears.
If diarrhoea occurs, no medicine that inhibits intestinal peristalsis (intestinal motility) must be taken.
If you have allergies, allergic asthma, hay fever or hives, special caution is advised when using Augmentin due 
to possible hypersensitivity reactions.
Patients who need to take allopurinol-containing medicines at the same time (e.g. Zyloric) are more prone to 
rashes.

Check with your doctor if you have a kidney function disorder; he/she will prescribe a dosage tailored to fit your 
needs and it may differ from those shown in the ″Usual dosage″ section below.
Check with your doctor if you are using blood thinners (anticoagulants).
Check with your doctor if you are using mycophenolate mofetil-containing medicines given following organ 
transplants as prophylaxis for acute graft rejection reactions.
If you are taking medicines containing digoxin, you must inform your doctor or pharmacist.
Extreme caution is required in cases of decreased kidney or liver function.
Check with your doctor or pharmacist if you
-	 have other diseases,
-	 have allergies or
-	 are taking or applying other medicines (including over-the-counter drugs) externally.
Pregnancy and breast-feeding
Pregnancy
The use of medicines of any kind should be decided during pregnancy with the greatest caution and only after 
consulting your doctor or pharmacist. In studies in pregnant women with premature rupture of the membranes, 
preventive treatment with Augmentin has been reported to be associated with an increased risk of sometimes 
serious tissue-damaging inflammatory bowel disease in the newborn.
Breast-feeding 
Because Augmentin is excreted in small amounts in breast milk, there is the possibility of a hypersensitivity 
reaction (with symptoms such as rash and fever) or diarrhoea in the infant. Therefore, Augmentin should not 
be taken during breast-feeding or should be stopped. 
In any case, see your doctor or pharmacist if you are or could be pregnant or are breast-feeding. They are the 
only ones who can decide whether you can take Augmentin during those periods.
How to use Augmentin
Usual dosage
Augmentin is best taken at the start of a meal, with at least half a glass of water. This will ensure optimal action 
and tolerability. Unless prescribed otherwise by the doctor, the dosage is as follows:
Adults
Mild, moderate and severe infections:
- 2 x daily Augmentin 1 g (875/125)
Once started, antibiotic therapy should be continued as long as prescribed by the doctor.
The signs of illness often disappear before the infection has been completely cured. Therefore, do not stop the 
therapy early, even if you feel better.
Do not change from the prescribed dose. If you believe that the medicine is too weak or too strong, talk to your 
doctor or pharmacist.
Possible side effects of Augmentin
Gastrointestinal disorders such as stomach discomfort or queasiness. Reactions such as nausea, loss of 
appetite, bloating, vomiting, diarrhoea, loose stools, dyspepsia, abdominal pain and inflammation of the tongue 
or oral mucosa may also occur.
Gastrointestinal symptoms are less common when Augmentin is taken at the start of a meal.
Allergic reactions are common with Augmentin, as with all medicines in the group of penicillins. 
Rashes, redness, itching and urticaria (hives) may occur.
Fungal infections of the skin/mucous membranes may also occur.
Dizziness and headaches can sometimes occur.
In rare cases, hyperactivity, agitation, anxiety, insomnia, confusion, behavioural changes, light-headedness, 
seizures and sensory disturbances can occur.
Superficial tooth discolouration has been observed in rare cases. This usually disappeared with brushing. 
Very rarely, a dark coated tongue, hyperkinesia (excessive locomotor activity), blood count changes, 
prolongation of bleeding time and prothrombin time, liver inflammation (hepatitis), inflammation of the kidneys 
and kidney function disorders have been observed.
When administering amoxicillin between the ages of 0 and 9 months, enamel damage (such as white streaks, 
discolouration) of the permanent incisors cannot be excluded. 
Jaundice has been reported rarely.
See your doctor immediately if the following occur:
-	 Hives, skin rash over large areas of the skin reddening of the skin;
-	 Yellowish colour of the skin or white part of the eyes;
-	 Sudden onset of stomach pain or vomiting;
-	 Severe, bloody or persistent diarrhoea;
-	 Breathing problems in the form of asthma attacks and hay fever.
If you notice side effects not described here, you must inform your doctor or pharmacist.
To report Product Complaint/s or Adverse Event/s associated with the use of GSK product/s, please contact us 
via: gulf.safety@gsk.com. 
Other precautions
Store in a dry place at or below 30°C.
Store in the original package in order to protect from moisture.
Tablets in desiccated pouch packs should be used within 14 days of opening.

If you notice any discolouration of the Augmentin film-coated tablets, there may have been a change in the 
medicine. If this happens, see your doctor or pharmacist immediately.
Do not use this medicine after the expiry date which is stated on the pack after ″EXP″.
See your doctor or pharmacist for further information. These people have the detailed information for 
specialists.
What Augmentin contains
Augmentin contains the medicines amoxicillin (as amoxicillin trihydrate) and clavulanic acid (as a potassium 
salt). The detailed composition of the different film-coated tablets sold is as follows:

1 film-coated tablet contains: Amoxicillin Clavulanic acid Ratio of Amoxicillin 
to Clavulanic acid

Ingredients

Augmentin 1 g (875/125) film-
coated tablets

875 mg 125 mg 7 : 1 Ingredients for 
preparation of the  
film-coated tablets

List of Excipients
Colloidal silicon dioxide, sodium starch glycollate, magnesium stearate (E572), microcrystalline cellulose, 
titanium dioxide (E171), hydroxypropyl methylcellulose, polyethylene glycol, dimethicone (silicon oil).
Where to get Augmentin. Contents of the pack.
Available in pharmacies against a doctor’s prescription that may only be filled once.
Augmentin 1 g (875/125) film-coated tablets:	 14 film-coated tablets.
Manufactured by:
SmithKline Beecham Limited*
Worthing, United Kingdom
This leaflet was last revised in June 2015.
Trade marks are owned by or licensed to the GSK group of companies.
© 2018 GSK group of companies or its licensor.
THIS IS A MEDICAMENT
Medicament is a product, which affects your health, and its consumption contrary to instructions is dangerous 
for you.
-	 Follow strictly the doctor’s prescription, the method of use and the instructions of the pharmacist who sold the 

medicament
-	 The doctor and the pharmacist are the experts in medicines, their benefits and risks
-	 Do not by yourself interrupt the period of treatment prescribed
-	 Do not repeat the same prescription without consulting your doctor
-	 Keep all medicaments out of the reach of children

Council of Arab Health Ministers, Union of Arab Pharmacists.

Augmentin 1 gm  Film-coated tablets
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نشرة العبوة
معلومات للمرضى

يجب قراءة هذه النشرة بالكامل قبل بدء استخدام هذا الدواء.
لقد وصف الطبيب هذا الدواء للمرضى المعنيين فقط، فلا يجوز إعطاؤه للآخرين. فقد يؤذيهم ولو كانت لديهم علامات تماثل العلامات المرضية 

الموجودة لدى المريض المعني.
كما يجب الاحتفاظ بهذه النشرة. فقد يحتاج المريض إلى الاطلاع عليها لاحقاً.

أقراص أوجمنتين 1 غم المغلَّفة
معلومات حول أوجمنتين ودواعي استعماله

يعُد أوجمنتين مضادًا حيوياً من مجموعة البنسلين. ويحتوي على دواءين هما الأموكسيسيللين وحمض 
الكلافولانيك.

فحمض الكلافولانيك يمكنه التغلبّ على آلية المقاومة الرئيسية للعديد من أنواع الجراثيم التي تقاوم البنسلين، وبهذه الطريقة يحمي الأموكسيسيللين 
ليتسنى له القضاء على الجراثيم. وهذا يعني أن أوجمنتين يمكنه بفاعلية القضاء على العديد من أنواع العدوى الجرثومية.

ولكن لا يجب استخدامه إلا بحسب وصف الطبيب وفي العلاج المقتصر على أنواع العدوى الجرثومية التالية:
العدوى التي تصيب الأنف والحلق واللوزة والجيب الأنفي الأمامي أو جيب الفك العلوي والأذن.  	-

عدوى الجهاز التنفسي )الشعب الهوائية والرئتين(. 	-
العدوى التي تصيب الكلى والمثانة والمسالك البولية. 	-

العدوى التي تصيب الأعضاء التناسلية )السيلان، إفراز المخاط(. 	-
العدوى بسبب الأمراض النسائية. 	-

عدوى البشرة والأنسجة الرخوة )البثور، الخراريج، وغير ذلك(. 	-
تحذيرات ‎واحتياطات

لقد وصف الطبيب هذا الدواء خصيصًا للمريض المعني لعلاج مرضه الحالي.
كما أن المضاد الحيوي الذي يحتويه أوجمنتين ليس فعَّالاً في القضاء على كل الكائنات الحية المجهرية التي تسبب الأمراض المعدية. فضلاً عن أن 
استخدام المضاد الحيوي أو الجرعة غير المناسبين يمكن أن يؤدي إلى مضاعفات. ولذلك، لا يجوز مطلقاً استخدامه لعلاج الأمراض الأخرى ولا 

المرضى الآخرين. كما يجب أيضًا تجنبّ استخدامه للعدوى الجديدة التي تطرأ بعد ذلك دون استشارة الطبيب.
ويجب إدراك أن علامات المرض تختفي غالباً قبل الشفاء التام من العدوى. وهذا لا يعني إلا أن العلاج لا يجوز قطعه قبل وقته المحدد ولو مع 

شعور المريض بالتحسّن.
وبحسب الظروف المحيطة بالحالة وبناءً على إرشادات الطبيب، قد يستمر العلاج أسبوعين أو أكثر.

حالات تجنبّ استخدام أوجمنتين
لا يجوز استخدام أوجمنتين إذا كان المريض لديه تفاعل حساسية سابقاً تجاهه أو تجاه البنسلين أو السيفالوسْبورين. وقد تحدث الحساسية أو فرط 

الحساسية والتي تصاحبها أعراض مثل البقع الحمراء على البشرة أو الحمى أو الربو أو الضائقة التنفسية أو مشكلات الدورة الدموية أو تورّم 
البشرة )مثل الشرى( والأغشية المخاطية أو الطفح الجلدي أو ألم اللسان.

نات الدواء، لا يجوز استخدام أوجمنتين. ففي حالات فرط الحساسية المعروفة أو المظنونة تجاه مكوِّ
لا يجوز استخدام أوجمنتين إذا كان المريض يعاني من ‫كثرة الوحيدات العدوائية وسرطان الدم اللمفي.

الاحتياطات الخاصة اللازمة عند استخدام أوجمنتين
قد يؤثر هذا الدواء على مدى الاستجابة وعلى القيادة واستخدام الأدوات أو الآلات.

وكذلك إذا كانت المرأة تستخدم أقراص منع الحمل، فقد تتأثر فاعليتها أثناء العلاج بالمضاد الحيوي. وهذا ينطبق على العلاج بأوجمنتين. ولذلك، 
يمكن للطبيب أو الصيدلاني توجيه المرأة إلى اتخاذ تدابير إضافية لمنع الحمل.

وكذلك قد يحدث عسر الهضم أثناء العلاج بأوجمنتين. وفي حالات اضطراب المعدة والأمعاء الحادة، مع حدوث القيء والإسهال، يجب إيقاف 
استخدام الدواء واستشارة الطبيب على الفور. ويجب أيضًا الاتصال بالطبيب في حالة الإصابة بالطفح الجلدي أو الحكة.

وفي حالة الإصابة بالإسهال، لا يجوز استخدام الأدوية التي تثبطِّ التمعج المعوي )حركة الأمعاء(.
وإذا كان المريض يعاني من الحساسية، أو الربو الأرجي أو حمى القش أو الشرى، يجب توخي الحذر عند استخدام أوجمنتين بسبب تفاعلات فرط 

الحساسية الممكنة.
ويعُد المرضى المحتاجون لاستخدام الأدوية التي تحتوي على الألوبورينول في الوقت ذاته )مثل زيلورك( أكثر عُرضة للإصابة بالطفح الجلدي.

ويجب مراجعة الطبيب إذا كان المريض يعاني من اعتلال وظائف الكلى، فسوف يصف الطبيب جرعة مخصصة تتناسب مع احتياجات المريض 
وقد تختلف عن الجرعات المذكورة في قسم ʺالجرعات المعتادةʺ الوارد فيما يلي.

يجب استشارة الطبيب إذا كان المريض يستخدم أدوية منع تجلطّ الدم )مضادات التخثرّ(.
يجب استشارة الطبيب في حالة استخدام المريض للأدوية التي تحتوي على ميكوفينوليت موفيتيل بعد عمليات زراعة الأعضاء مثلاً بوصفه وقاية 

من تفاعلات رفض الطُعم الحاد.
وكذلك إذا كان المريض يستخدم أدوية تحتوي على الديغوكسين، يجب إخبار الطبيب أو الصيدلاني.

يجب توخي الحذر البالغ في حالات انخفاض وظائف الكلى أو الكبد.
يجب استشارة الطبيب أو الصيدلاني في الحالات التالية

الإصابة بأمراض أخرى. 	-

الإصابة بالحساسية الأرجية. 	-
استخدام الأدوية الأخرى )بما يشمل الأدوية التي تتوفر دون وصفة طبية( استخدامًا خارجياً. 	-

الحمل والرضاعة الطبيعية
الحمل

يجب توخي الحذر البالغ عند اتخاذ قرار بشأن استخدام الدواء من أي نوع أثناء الحمل ولا يجوز استخدامه إلا بعد استشارة 
الطبيب أو الصيدلاني. في الدراسات التي أجريت على النساء المصابات بالتمزق المبكر للأغشية، أشارت التقارير إلى أن 

العلاج الوقائي باستخدام أوجمنتين صاحبه ارتفاع خطورة الإصابة بمرض التهاب الأمعاء المتلِف للأنسجة لدى حديثي الولادة 
والذي يكون خطيرًا في بعض الأحيان.

الرضاعة الطبيعية 
نتيجة إفراز أوجمنتين بكميات صغيرة في حليب الأم، يحُتمل أن يصاب الرضيع بتفاعلات فرط الحساسية )بأعراض مثل الطفح الجلدي أو الحمى( 

أو الإسهال. ولذلك لا ينصح الأطباء بالرضاعة الطبيعية أثناء العلاج بأوجمنتين أو يجب إيقافه. 
وفي جميع الحالات يجب استشارة الطبيب أو الصيدلاني في حالة الحمل فعلياً أو احتمالاً أو الرضاعة الطبيعية. فالطبيب والصيدلاني هما فقط 

المتخصصان اللذان يمكنهما تحديد هل من الممكن استخدام أوجمنتين أثناء هذه الفترات أم لا.
طريقة استخدام أوجمنتين

الجرعات المعتادة
إن الاستخدام الأمثل لأوجمنتين يكون عند بداية الوجبات بنصف كوب ماء على الأقل. فهذه الطريقة تضمن تأثيره العلاجي المثالي وقدرة الجسم 

على تحمّله. وفيما يلي بيان الجرعات ما لم يصف الطبيب جرعات مختلفة:
البالغون

العدوى الطفيفة والمتوسطة والحادة:
- مرتان يوميًّا من أوجمنتين 1 غم )125/875(

وبمجرد بدء العلاج باستخدام المضادات الحيوية، يجب استمراره طوال الفترة التي وصفها الطبيب.
ويجب إدراك أن علامات المرض تختفي غالباً قبل الشفاء التام من العدوى. ولهذا لا يجوز إيقافه قبل وقته المحدد ولو مع شعور المريض 

بالتحسّن.
وكذلك لا يجوز تغيير الجرعة التي وصفها الطبيب. وإذا ظنّ المريض أن الدواء شديد الضعف أو القوة فما عليه إلا استشارة الطبيب أو 

الصيدلاني.
الآثار الجانبية المحتملة لأوجمنتين

الإصابة بالاضطرابات المعدية المعوية مثل ألم المعدة أو الغثيان. يمكن أيضًا حدوث التفاعلات مثل الغثيان أو فقدان الشهية أو الانتفاخ أو القيء أو 
الإسهال أو البراز السائل أو سوء الهضم أو الألم بمنطقة البطن أو التهاب اللسان أو مخاطية الفم.

ولكن يقلّ شيوع الأعراض المعدية المعوية عند استخدام أوجمنتين عند بداية الوجبات.
وتشيع تفاعلات الحساسية باستخدام أوجمنتين كما يحدث مع كل الأدوية التي تندرج في مجموعة البنسلين. 

ويمكن أيضًا حدوث الطفح الجلدي أو الاحمرار أو الحكة أو الشرى.
وكذلك يمكن أن يصاب الجلد أو الأغشية المخاطية بالعدوى الفطرية.

وفي بعض الأحيان يمكن حدوث الدُوار والصداع.
وفي حالات نادرة، يمكن حدوث فرط النشاط أو الانفعال العصبي أو القلق أو الأرق أو الاضطراب أو التغيرّات السلوكية أو الدوخة الخفيفة أو 

النوبات أو اضطرابات الحواس.
وقد شهدت حالات نادرة حدوث تغيرّ سطحي بلون الأسنان. ولكنه يختفي عادةً بتنظيف الأسنان بالفرشاة. 

وفي حالات شديدة الندرة، لاحظ الباحثون تكوّن طبقة داكنة على اللسان، أو حدوث فرط الحراك ) زيادة النشاط الحركي( أو تغيرّ تعداد الدم، أو 
طول زمن النزْف أو البروثرومبين، أو التهاب الكبد أو الكلى أو اعتلال وظائف الكلى.

ولا يسُتبعد حدوث تلف المينا )بنحو الخطوط البيضاء أو تغيرّ اللون( بالقواطع الدائمة، وهذا عند وصف أموكسيسيللين لعلاج المرضى بعد الولادة 
إلى سنّ 9 أشهر. 

ونادرًا ما يحدث اليرقان.
يجب استشارة الطبيب على الفور في حالة حدوث ما يلي:

الشرى، طفح جلدي يغطي مساحة كبيرة، احمرار الجلد، 	-
اصفرار الجلد أو بياض العين، 	-

حدوث ألم المعدة أو القيء المفاجئ، 	-
الإسهال الحاد الدموي أو المتواصل، 	-

مشكلات التنفس على شكل نوبات ربو أو حمى القش. 	-
وفي حالة ملاحظة آثار جانبية غير مذكورة في هذه النشرة، يجب إخبار الطبيب أو الصيدلاني. 

.gulf.safety@gsk.com برجاء التواصل عبر GSK من اجل تسجيل شكوي بخصوص الدواء او اعراض جانبية مرتبطه باستخدام دواء شركه
الاحتياطات الأخرى

يخُزن في مكان جاف عند أو أقل من ۳٠ ° مئوية.
يخُزن في العبوة الأصلية لحمايته من الرطوبة.

يجب استخدام الأقراص المتوفرة في عبوات أغلفة مجففة خلال ١٤ يومًا من فتحها. 
وفي حالة ملاحظة تغيرّ لون أقراص أوجمنتين المغلَّفة، فقد يكون حدث تغيير بالدواء. وإذا حدث هذا الأمر، يجب استشارة الطبيب على الفور.

ن على العبوة. لا يجوز استخدام الدواء بعد انتهاء تاريخ الصلاحية المدوَّ
لة للمتخصصين. ويجب استشارة الطبيب أو الصيدلاني للحصول على المزيد من المعلومات. فالأطباء والصيادلة لديهم المعلومات المفصَّ

محتويات أوجمنتين
يحتوي أوجمنتين على دواء اسمه أموكسيسيللين )على هيئة أموكسيسيللين ثلاثي الهيدرات‬( وحمض الكلافولانيك )على هيئة ملح بوتاسيوم(. وفيما 

يلي التركيب المفصَّل للأقراص المغلَّفة المختلفة المبيعة:

نات المكوِّ نسبة الأموكسيسيللين إلى 
حمض الكلافولانيك

حمض الكلافولانيك أموكسيسيللين يحتوي القرص المغلَّف الواحد على:

نات تحضير الأقراص المغلَّفة مكوِّ 7 : 1 125 ملغم 875 ملغم أوجمنتين على هيئة أقراص مغلَّفة 1 غم 
)125/875(

قائمة المواد الإضافية
ثاني أكسيد السليكون الغرواني وجليكوليت نشاء الصوديوم وسترات الماغنيسيوم )E572( والسليلوز البللوري المكروي وثاني أكسيد التيتانيوم 

)E171( وبروبايل هيدروكسي ميثيل سليلوز وبولي إيثيلين الجليكول ودايميثيكون (زيت السليكون).
مصدر الحصول على أوجمنتين. محتويات العبوة.

يتوفر في الصيدليات ولكن بمقتضى الوصفة الطبية الصادرة من الطبيب والتي لا يجوز تركيبها إلا مرة واحدة.
14 قرصًا مغلَّفاً. أوجمنتين على هيئة أقراص مغلَّفة 1 غم: )125/875(	

جهة التصنيع:
SmithKline Beecham Limited*

Worthing, United Kingdom
تمت مراجعة هذه النشرة مراجعة أخيرة في يونيو 2015 .

العلامات التجارية مملوكة لمجموعة شركات GSK أو مرخصة لها.
حقوق النشر © لعام 2018 محفوظة لمجموعة شركات GSK أو مانح التراخيص الخاص بها.

إن هذا دواء

الدواء مستحضر يؤثر على صحتك و استهلاكه خلافا للتعليمات يعُرضك للخطر. 	-
اتبع بدقة وصفة الطبيب وطريقة الاستعمال المنصوص عليها وتعليمات الصيدلانى الذى صرفها لك. 	-

فالطبيب والصيدلانى هما الخبيران بالدواء و بنفعه و ضرره. 	-
لا تقطع مدة العلاج المحددة لك من تلقاء نفسك. 	-

لا تكرر صرف الدواء بدون وصفة طبية. 	-

لا تترك الأدوية فى متناول أيدى الأطفال

مجلس وزراء الصحة العرب 
و اتحاد الصيادلة العرب

6200000 
0047382

أقراص أوجمنتين 1 غم المغلَّفة
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IMPORTANT
GSK LOC is responsible to

approve the change 
documentation, artwork brief
and final artwork, ensuring

that it is accurate, consistent
and complete.

GSK SDC is responsible for site
technical requirements and

pre-press suitability.

GSK Market is responsible
to advise SDC when changes 
required impact the following:

Formulation
Tablet embossing

Storage conditions
Shelf Life

NOTE TO MARKET
Local approvers must ensure that trade mark and 

copyright statements included in the brief 
comply with guidance provided by

Legal: Global Trade Marks.
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